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Geachte heer op de Weegh,  
 
Uw fractie heeft op 6 september schriftelijke vragen ingediend over zonneparken in Overbetuwe. 
 
Met deze brief beantwoorden wij deze vragen. 
 
 
Inleiding/Aanleiding: 
Op 4 september 2018 stelde de fractie van het CDA vragen over zonneparken, die door het 
college beantwoord werden. De beantwoording riep bij de fractie van BBO meer vragen op dan er 
beantwoord werden. De kaderstelling door de raad met betrekking tot deze zonneparken werd 
eerder door het college afgewezen. Uit de beantwoording bleek tevens, dat er kennelijk sprake 
was van 5 initiatieven voor grootschalige wind- en zonne-energie. 
 
 “Passend binnen de koers voor grootschalige vormen van energieopwekking, werken we 
inderdaad aan 5 projecten voor grootschalige duurzame energieopwekking, geclusterd in de A15-
zone. In totaal is in deze zone 93 MW voorzien. Dit voorziet in de energiebehoefte van een groot 
gedeelte van de gezinnen in Overbetuwe. Hiermee worden de tussendoelen uit de Routekaart 
Duurzaam Overbetuwe ruimschoots behaald, zelfs zitten we nog boven de doelen voor 2025. Met 
deze scherpe focus werken we met betrokken ontwikkelende partijen hard aan voorbereiding en 
realisatie.”  
 
1. De initiatieven bij de A15, evenals het initiatief op de Aamse plas en Hemmen zijn ons 
bekend. Kan het college ons aangeven waar de andere initiatieven zijn? 
Het gaat om de volgende initiatieven: 4 windturbines Park 15, Windpark A15 Wely (5 windturbines 
waarvan 2 op het grondgebied van Overbetuwe); 
Solarpark Overbetuwe van Green Giraffe (50 ha in de A15 zone), Zonnepark Hemmen (ruim 20 ha 
in de A15 zone) en de drijvende zonnepanelen Eisenhower Plas (5500 pv panelen). 
 
2. Kan het college ons duiden hoe ver het met de ontwikkeling en onderliggend onderzoek is 
bij de 3 ons bekende initiatieven voor grootschalige zonne-energie? (Aamse plas, A15 en 
Hemmen). 
Eisenhower Plas: vergunning is verleend. Rijk heeft voor de 2de keer SDE subsidie geweigerd. 
Tegen de laatste weigering dient nu een zienswijze. Solarpark Overbetuwe: heeft een positief 
advies van de regiekamer. Op dit moment vindt de voorbereiding plaats voor indiening aanvraag 
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omgevingsvergunning die nodig is voor SDE aanvraag voorjaar 2019. Zonnepark Hemmen: door 
initiatiefnemer is een aanvraag voor een omgevingsvergunning ingediend en die is nu in 
behandeling. De planning is ook gericht op SDE aanvraag voorjaar 2019. 
 
3. Is het college voornemens – na eerdere afwijzing – de gemeenteraad alsnog in de positie 
te brengen om te komen tot kaderstelling m.b.t. zonneparken, vooruitlopend op vaststelling van de 
omgevingsvisie 2040 in 2020? 
Wij verwachten dat in november 2018 de concepttekst beschikbaar komt van (ons voorstel voor) 
actualisatie van de geldende kaders in het huidige beleid. 
 
4. Kan het college aangeven wanneer de eerste contacten met Stichting Lyndens Fonds 
tussen gemeente en SLF? Kan het college aangeven wanneer ‘de gemeenteraad of de 
fractievoorzitters zijn meegenomen’ zoals de wethouder aangaf tijdens de beantwoording? 
Eerste contact is behandeling in de regiekamer in januari 2018; dat leverde toen een ‘nee, tenzij’ 
op (met suggesties om door planaanpassingen het plan meer kansrijk te maken). Nadien hebben 
verkennende gesprekken plaatsgevonden waardoor in het 2e kwartaal meer duidelijk ontstond over 
slagingskans van het project. 
Op 20 juli heeft wethouder Horsthuis de fractievoorzitters telefonisch op de hoogte gesteld van de 
ontwikkelingen rond de mogelijke samenwerking tussen de gemeente en het SLF in een PPS 
constructie. 
 
5. Hoe verhoudt de stelling van de wethouder over het meenemen van de raad zich tot het feit 
dat de raad eerst per memo van 10 juli 2018 is geïnformeerd over de studie van Green Giraffe 
naar diverse mogelijkheden voor grootschalige zonneparken en de op 5 december aan het College 
gepresenteerde tussentijdse conclusies die daaraan verbonden werden? Ligt aan het besluit om 
vervolgens voor dit project over te gaan tot het opstellen van een intentieovereenkomst een B&W-
besluit ten grondslag en zo ja, van welke datum?  
U verwijst naar de informatiememo 18inf00075 van 10 juli 2018. Zoals gebruikelijk worden nieuwe 
initiatieven van derden eerst besproken in de regiekamer. De regiekamer heeft op 7 februari 2017 
positief geadviseerd over deze ontwikkeling. De initiatiefnemer is vervolgens aan de slag gegaan 
met de aanbevelingen uit de regiekamer. Omdat het hier om een grootschalig project gaat, heeft 
de initiatiefnemer haar eerste (interne) bevindingen op 5 december 2017 met het college gedeeld. 
Op dat moment heeft het college gevraagd om te onderzoeken of het mogelijk is om op basis van 
gezamenlijke belangen, te komen tot een intentieovereenkomst. Deze is gesloten op 10 juli 2018. 
Hierover bent u via de informatiememo nog dezelfde dag geïnformeerd. 
 
Feitelijk is de ondertekening van de intentieovereenkomst dus het moment waarop partijen samen 
aan de slag gaan met een project; partijen spreken hier de intentie uit om het project samen op te 
pakken en tot een goed einde te brengen.  
 
Op 5 december 2017 was nog geen sprake van een gezamenlijk project, er was sprake van een 
verkenning door de marktpartij. Het College heeft op 5 december dan ook geen enkel besluit 
genomen over het project. Er is op geen enkel moment een collegebesluit genomen om over te 
gaan tot het opstellen van een intentieovereenkomst. 
 
6. Kan het college aangeven hoeveel geld er zowel door SLF en gemeente in het proces naar 
een zonnepark in Hemmen is gestoken? Is het juist dat eerder vanuit het initiatief Aamse plas ook 
gevraagd is om een financiële bijdrage (o.a. om leges te kunnen financieren) en dat dit is 
afgewezen. Zo ja, waarom is bij dit initiatief anders gehandeld dan bij het initiatief Hemmen? 
In het coalitieakkoord hebben wij aangeven op een grotere schaal, bijvoorbeeld in een vorm van 
publiek-private samenwerking, duurzame energie opwekking voor onze inwoners te onderzoeken. 
Samenwerking met SLF diende zich aan. Om een SDE aanvraag voor het najaar 2018 in te 
kunnen dienen, hebben wij intensief samengewerkt met het SLF. De benodigde expertise hebben 
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wij samen met SLF ingehuurd bij bureau Over Morgen. Onze investering bedroeg ongeveer 35K 
euro, het is ons niet bekend welke investering door SLF is gedaan maar tot het moment dat 
samenwerking stopte was er een gelijke kostenverdeling. 
Initiatiefnemers van het drijvende zonnepark Eisenhower Plas hebben geen financiële bijdrage 
gevraagd, maar om een uitstel van betaling van de in rekening gebrachte leges. Er is hierbij 
afgesproken dat betaling dient te geschieden als het zonnepark in bedrijf is. 
Het bezwaar van de Betuwe Energie Coöperatie tegen het niet vergunnen van Eisenhowerplas is 
afgewezen waardoor de bestemmingsplan procedure opnieuw moet worden doorlopen. 
 
7. Kan het college aangeven waarom het proces naar de voorgenomen versnelde procedure 
tot verkrijging van een omgevingsvergunning met betrekking tot zonnepark Hemmen in juli plots 
werd afgebroken? 
Wij zijn de samenwerking met SLF aangegaan omdat deze volgens ons grote kansen gaf, de 
doelstellingen van de Routekaart te realiseren voor grootschalige opwekking van hernieuwbare 
energie. Daarnaast werd een duurzaamheidsfonds geschapen voor inwoners en bedrijven in onze 
gemeente. De snelheid van de procedure bracht bij nader inzien ook afbreukrisico’s met zich mee 
die wij te groot achten.  
Ook vinden wij het belangrijk de raad te betrekken in de vraagstelling of het wenselijk is als de 
gemeente deelneemt in PPS-constructies (welke projecten en onder welke voorwaarden)? 
 
8. Tijdens de beantwoording werd er melding van gemaakt, dat het initiatief Green Giraffe bij 
de A15 een prio project was. Sinds wanneer en hoe zou de raad dit hebben kunnen weten? 
Bij het proces van het opstellen van de omgevingsvisie worden de samenleving en stakeholders 
betrokken. Voorlopig willen wij de lijn van de Toekomstvisie+ voortzetten (huidige beleid) omdat de 
initiatieven die zich nu voordoen in de A15 zone1, onze doelstellingen vanuit de Routekaart voor 
2020 en zelf 2025 worden gehaald bij realisatie hiervan. Dit is sinds kort de lijn van het college en 
hiermee wordt u in november met de concept omgevingsvisie geïnformeerd. 
 
9. In de routekaart duurzaamheid staat dat ‘de gemeente grootschalige zonPV projecten 
mogelijk wil maken, minimaal 2 ha maar bij voorkeur 4 tot 5 ha op locaties die daarvoor geschikt 
zijn. Daarbij wordt gedacht aan Aamse (Eisenhower) plas, Park Lingezegen, eigen grond/grond 
van overheden.’ In hoeverre is hier inmiddels sprake van voortschrijdend inzicht en zo ja, hoe is de 
raad hierover geïnformeerd? 
Dit is inderdaad een passage uit de Routekaart die nog steeds van toepassing is. Geschikte 
initiatieven naast de Eisenhower Plas hebben zich nog niet voorgedaan. 
 
 
Hoogachtend, 
 
 
Burgemeester en wethouders, 
de gemeentesecretaris, 
 
 
 
 
 
mr. M.H.F. Knaapen 

de burgemeester,  
 
 
 
 
 
drs. A.S.F. van Asseldonk 

 
 
 

                                                
1 hier wordt het initiatief aan de Eisenhower Plas ook onder gerekend. 
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